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当前，我国社会经济发展步入新常态，广播电视行业面临着新的形势、新的任务

和新的要求。如何加快推动广电传统媒体与新兴媒体融合发展？如何全面提升广播电

视公共服务能力？如何更好地满足广大人民群众的新需求、新期待？……诸多鲜活的

时代课题都迫切需要广电行业以科技创新为先导，发挥好科技引领和支撑作用，为广

播电视事业全面繁荣和广播电视产业快速发展提供坚实的科技支撑。

广播电视规划院作为我国广播电视行业专门从事标准、检测、规划、咨询和信息

研究工作的专业机构，始终紧密围绕广播电视全局工作和中心任务，秉承“支撑政府

决策、服务行业发展”工作宗旨，以改革创新为动力，在引领、支撑、保障广播电视

科技发展方面做出了应有的贡献，取得了一系列科研成果。为促进广播电视科技成果

的普及推广，广播电视规划院连续多年举办年度技术交流会，并以《广播与电视技术》

期刊形式编辑出版技术研究报告供业界分享。

2015 年底，广播电视规划院再次组织优秀科技论文汇编成册，编辑出版《2015 年

广播电视规划院技术研究报告》。技术研究报告内容涵盖新媒体、内容制播、有线网络、

无线覆盖等多个科技领域，涉及标准研究、技术趋势、规划研究、检测验收、工程建

设等多个业务方向，集中呈现了广播电视规划院一年来的技术研究成果。报告的编辑

出版希望对广播电视规划院，乃至全国广播电视科技工作起到积极的促进作用。

2015 年是全面完成“十二五”规划的收官之年，也是酝酿出台“十三五”规划的

关键一年。站在新的历史起点上，广播电视规划院将开启新的梦想航程，继续为我国

广播电视行业发展提供强有力的技术支撑，为广电行业奉献更多的科技成果！
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〔26〕2015 年国际电信联盟广播电视标准研究进展

产业发展，标准先行。标准是指导一个行业健康快速发展的方向和旗帜，是规模化生产、提高生产效率、

降低生产成本以及实现全国广电网络互联互通的基础。本文通过广播电视规划院对国际电信联盟标准化会议的

跟踪与交流，分别对广播业务、卫星业务、宽带有线电视和多媒体等技术领域的标准发展进行了汇总及分析研究，

有望对业界的发展有参考和指导作用。

〔44〕探索广播电视媒体智能化融合发展之路

随着互联网、新媒体、云计算和大数据等核心技术的飞速发展，以及各种形式媒体对观众娱乐时间的分割，

观众对广播电视等传统媒体的关注度和依懒性日益淡化，广播电视如何利用新的技术手段朝向智能化、融合化

发展、更好地服务客户需求是需要所有广电人思考的问题。本文从“智慧广电”和“广电+”两个角度开拓思路，

以便引发业界同仁的探索。

〔56〕广电云制播网络虚拟化资源性能测试综述

随着广电业务系统	 IT	 化、IP	 化的不断深入，一些电台、电视台开始尝试向基于虚拟化和云计算技术的

网络构架发展，因而对虚拟化资源性能的评价和测试成为迫切需求。广播电视规划院在充分调研的基础上，对

制播网络虚拟化平台的虚拟交换性能、虚拟化服务器访问存储性能、热迁移性能、虚拟化服务器转码处理性能、

虚拟化服务器合成处理性能等方面的测试方法和技术指标进行了研究，希望能为行业发展提供更好的服务。

〔66〕有线电视网络业务运营支撑系统测试研究

业务运营支撑系统的良好运行现已成为广电运营商的重要后台支撑，有线电视网络运营支撑系统测试研究

旨在找出能够适用于广电业务的测试方法，帮助有线运营商提高自身运营支撑系统质量，可资系统建设和运营

时参考。

〔94〕MIMO OTA 测试在 4G 手机研发中的作用和意义

当前市场上大多数 4G手机都采用了MIMO技术，需要在手机的狭小空间内需要设计出多根接收天线，要

保证天线的传输速率达到理论速率，需要通过MIMO	 OTA测试技术对设计方案进行优化。本文从手机研发的

角度介绍了当前的MIMO	OTA标准、意义及其未来演进方向。
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〔26〕Development of ITU's Broadcast Standard Research in 2015
Standard is very important in development of industry, it is guidance of industry’s healthy and rapid development. It is basic to mass 

production, production efficiency improvement, production costs reduction and also broadcast network’s interconnection all over the 

country. By tracking ITU standardization meeting, this paper researches development of standards about broadcasting business, 

satellite, broadband CATV and multimedia. 

〔44〕Exploration of Broadcast Media Intelligence Convergence Development Road
With rapid development of Internet, new media, cloud computing, big data and other core technologies, as well as various forms 

of media and entertainment for the audience split time, audience's attention and dependency on traditional media are increasingly 

diluted. How to make good use of new technology to realize intelligence and integration and to serve customers' needs better are 

problems for the broadcast industry. This paper discusses “wisdom broadcasting" and "broadcasting +” to initiate exploration in the 

industry.

〔56〕Virtualization Resources Performance Test on Broadcast Cloud Network
With application of IT and IP in broadcast business system, some radio and TV stations have begun to try network structure based 

on virtualization and cloud-computing technology. So valuation and test on virtualization resources performance become pressing 

demand. Based on investigation, ABP has researched test methods and technical indexes for virtual exchanging performance, virtual 

server accessing storage performance, heat transfer performance, virtual server transcoding processing performance and virtual 

server synthetic processing performance. We hope it will be useful for the industry.

〔66〕Test Research for BOSS of CATV Network
Good operation of BOSS has become an important support for broadcast operators. This paper is aimed at finding test methods for 

broadcast business and helping CATV operators to improve BOSS’s quality. It will be for your reference in construction and operation 

of BOSS.

〔94〕Importance and Evolution of MIMO OTA on Mobile Phone's R&D
Most 4G cellphones have adopted MIMO technology at present, multi-receiving antennas need to be designed in small space in 

cellphone. To ensure antenna’s theoretical transfer rate, we should optimize design scheme with MIMO OTA. This paper introduces 

standard, meaning and developing direction of MIMO OTA.

Index

Radio & TV Broadcast Engineering (RTBE) is a state-class technical journal, approved by the 
General Administration of Press and Publication, PR of China, authorized by the State Administration 
of Press, Publication, Radio, Film and Television (SAPPRFT), PR of China, sponsored by Academy 
of Broadcasting Planning (ABP), SAPPRFT, and published by the Institute of Information 
Research, ABP. RTBE is an important medium, that publishes scientific and technological policies 
in broadcasting, reports achievements in building broadcasting cause, introduces high and new 
technologies, exchanges work experience and spreads various information. RTBE is mainly geared 
to the needs of departments responsible for the work of radio & TV industry at all levels, radio & 
TV stations at all levels, network companies, transmitting stations, microwave stations, satellite 
stations, program production units and electrified education systems, as well as is of reference value 
to managerial and technical personnel for public radio & TV facilities in industrial and mining 
enterprises, educational institutions, troops and so on.
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